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Plats Hållbarheten/KS-salen, Stadshuset 

Sammanträdestid 2024-04-03, kl. 13:30 – 16:00

Närvarande representanter

Ledamöter Mikael Svensson, (KS), ordförande
Anita Andersson, (SN)
Monica Hansson, (SN) 
Lars Agbrant, (KFTN)
Britt-Marie Jonsson, PRO
Gerd Silk, SPF Seniorerna
Ulla Richardsson, SPF Seniorerna 
Gunnar Pettersson, SPF Seniorerna
Catharina Berghorn, SKPF

Ersättare                           Kerstin Zander, PRO
Jonny Karlsson, SPF Seniorerna
Birgitta Almqvist, SPF Seniorerna
Eva-Lotta Abrahamsson, SPF Seniorerna

Tjänstemän Lina Österhult, sekreterare
Michael Hederström Sandahl, säkerhetschef § 16
Jerk Jakobs, enhetschef socialförvaltningen, § 17

Paragrafer §§ 12-24

Justering Ordföranden och Gerd Silk 

Digitala underskrifter Ordföranden Mikael Svensson
Justerare Gerd Silk

Protokollet justerat 2024-04-09
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§ 12 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 13 Val av justerare
 Till justerare väljs Gerd Silk. 

§ 14 Godkännande av föredragningslista

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Godkänna föredragningslistan.

§ 15 Föregående mötesprotokoll 

Beslut
Rådet beslutar 

1. Lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna.

§ 16 Säkerhet i kommunen

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Michael Hederström Sandal, säkerhetschef på kommunen, informerade om kommunens 
säkerhetsarbete. 

Det svenska totalförsvaret består av både militärt- och civilt försvar. Sveriges 
kommuner har ett viktigt ansvar i det civila försvaret. Även näringslivet är en stor del 
av kommunens beredskap. Alla invånare har ett eget ansvar att ha en egen beredskap på 
att klara sig själv minst en vecka. Både inom vatten och hygien, mat och tillagning, 
värme, kommunikation och till exempel kontakter. 

Kommunen förbereder sig för flera olika situationer som extremt väder, elbortfall, 
varubrist, personalbortfall, cyberattacker och desinformation och kontinuitetsplanerar 
för att kunna hantera dessa situationer. I Falkenbergs kommun har de verksamheter som 
behöver hållas gång under onormala förhållanden identifierats och ungefär 10% av 
kommunens personal har krigsplacerats. 

Falkenbergs kommun ska påbörja ett arbete med Civilförsvarsföreningen. Kommunen 
ska kunna sammankalla en frivillig resursgrupp, FRG, vid svåra händelser. Uppdrag för 
FRG skulle kunna vara att upprätta informationsplatser med informatörer dygnet runt, 
bemanna trygghetspunkter, assistera vid uppsamlingar (registreringar, ledsagning, 
inkvartering), biträda med tillsyn av äldre och bistå med transporter och värmestugor 
samt samordning med övriga frivilligorganisationer.
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Diskussion och frågor om frivilligorganisationer, om skyddsrum där kommunen 
förfogar över ungefär 3000 platser samt var gränsen för hemberedskap för till exempel 
äldre går.  

§ 17 Information från socialnämndens biståndsenhet

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Jerk Jakobs, enhetschef för biståndsenheten på socialförvaltningen, informerade om 
biståndsenhetens verksamhet. Enheten utreder, beslutar och beställer insatser enligt 
socialtjänstlagen. Det kan gälla insatser som hemtjänst, korttid, växelvård, särskilt 
boende eller anhörigstödande. De handlägger även avgifter. Målet är att brukarna ska 
ha en skälig levnadsnivå, för bedömningen tas även hjälp av praxis (från 
förvaltningsrätten och kammarrätten). 

2079 personer har idag någon sorts insats via biståndsenheten. Enheten gör även 
vårdplaneringar vid utskrivning från sjukhus och om hjälp behövs vid hemkomsten. 
Biståndsenheten hanterar även orosanmälningar samt utför sociala utredningar och de 
har skyldighet att till exempel kontakta överförmyndarna när de tror att behov finns. 
Antal äldre i samhället ökar, däremot söker de inte lika mycket hjälp. Antal 
hemtjänsttimmar i Falkenberg minskar. 

Hemtjänst består av service och personlig omvårdnad. Service kan innebära städ, tvätt, 
digitala inköp eller måltider. Den personliga omvårdnaden innebär stöd och hjälp med 
till exempel hygien eller påklädning. Hemtjänsten arbetar mellan kl. 07-22, på natten är 
det kommunens trygghetsteam som kommer hem till brukarna, oavsett vilket 
hemtjänstförtag man valt. Det finns även möjlighet till tillsyn via kamera på natten om 
man inte önskar besök på natten. Trygghetslarm brukar vara en tidig insats som gör att 
man kan bo kvar hemma längre. Rväst tar då emot trygghetslarmet och kontaktar 
hemtjänsten eller trygghetsteamet. 

Det finns möjlighet till avlösning i hemmet för de som vårdar anhörig med demens 
samt anhörigbidrag för de som vårdar en anhörig (3,5% av prisbasbeloppet, 1800 kr i 
månaden). Det finns även dagaktiviteter för personer med demens. På Tallgläntan finns 
korttidsverksamhet och växelvård. 

Kommunen har olika boendeformer: särskilt boende, trygghetboende för 70 år eller 
äldre samt biståndsbedömt trygghetsboende (dessa finns idag i Ullared och platser 
kommer finnas på Trädgården). 

Genom lagen om valfrihet, LOV, kan man själv välja utförare av hemtjänsten. LOV-
företag kan välja var i kommunen de vill ha verksamhet. Det finns sju olika utförare av 
hemtjänst i kommunen, inräknat kommunens egen. 27% av de med hemtjänst har en 
privat utförare. 

Kommunen har ett uppföljningsansvar för att brukaren får den hjälp man är beviljad 
och att hjälpen är av god kvalitet. Biståndsbeslut ska följas upp minst en gång om året. 
Vid avslag finns möjlighet att att överklaga till förvaltningsrätten, det är så kommunens 
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biståndsverksamhet utvecklas. Uppföljningen sker genom att biståndshandläggaren 
kontaktar och eventuellt besöker brukaren, ibland tillsammans med hemtjänsten. 

Fråga och diskussion om jämställdhetsperspektivet i biståndsbedömningar av män och 
kvinnor. En stor majoritet av de som har insatser är kvinnor. Jämställdhetsperspektivet 
diskuteras på ärendemöten, Jerk tar med sig frågan till enheten för att medvetandegöra 
detta ännu mer. 

Diskussion om personalen på demensboenden flyttar runt mellan egenregins olika 
boenden samt dagverksamhet. Monica tar med sig frågan till socialnämnden. 

§ 18 Frågor från pensionärsorganisationerna

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Tidigare inkomna frågor från pensionärsorganisationerna. 

Mötesplatserna

1. Vad är statusen för tillämpningen för riktlinjerna för mötesplatser?
a. Referensgruppen får information löpande. 
b. Fråga när och hur pensionärsrådet blir involverade. Önskemål att 

projektledaren deltar på nästa möte och informerar. 
2. Fråga om aktiviteter på mötesplatserna.

a. Fråga hur det är med aktiviteter och fredagsunderhållning på andra 
mötesplatser än Mölle, till exempel i Ullared. 

b. Vi bjuder in ansvarig till nästa möte. 
3. Hur samarbetar Mötesplats Mölle (och även andra mötesplatser) med 

frivilligorganisationerna.
a. Vi bjuder in ansvarig till nästa möte. 

Hörselinstruktör

1. Önskemål från pensionärsorganisationerna att kommunen ska ha en 
hörselinstruktör/hörselombud.

a. Svar från socialförvaltningen: Som en effektivisering togs syn- och 
hörselinstruktörsrollen bort för ca fem år sedan, i samband med att 
medarbetare som hade denna kompetens slutade. Man såg också att det var 
sårbart men en person som hade denna roll i kommunen, nu man hänvisas 
till regionens specialistvård via vårdcentralerna.

2. Vilka insatser görs som ersättning för den kompetens hörselinstruktören hade, 
utbildas till exempel hemtjänstpersonalen?

a. Svar från socialförvaltningen: Flera som arbetar inom hemtjänsten har 
arbetat länge och har kunskap om hörselhjälpmedlen. Den fasta 
omsorgskontakten kan ibland hjälpa till med enklare moment som byten av 
plaströr som brukare har beställt eller att byta batterier. Kunskap förs över 
till nya medarbetare genom verksamhetsmöten. 
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i. Pensionärsråden vill framföra att de inte anser att detta fungerar, 
bland annat för att hjälpmedlen blir mer avancerade. 

Hur agerar kommunen med att regionen ska dra ner ambulansverksamheten?

Svar från socialförvaltningen: Socialförvaltningen agerar inte på neddragningen av 
ambulansverksamheten, de har inte fått informationen till sig förutom i media. 

Monica Hansson är ledamot i Gemensam nämnd för hemsjukvård och hjälpmedel 
(GNHH) och informerar att en riskanalys är genomförd. Neddragningarna följs upp 
noggrant och man kan hittills se små förändringar både åt det positiva och negativa. Än 
så länge har det inte varit någon större skillnad i ambulansens tillgänglighet. 

Fråga angående socialnämndens effektiviseringar, specifikt angående matavgiften.

Svar från socialförvaltningen: Praxis i de allra flesta kommuner är att brukaren alltid 
betalar för boende och mat men har man en låg inkomst kan kommunen sänka 
omsorgsavgiften. Falkenbergs kommun har dock haft en annan modell där vi sänkt både 
omsorgsavgiften och matavgiften. Det har varit problematiskt eftersom kommunen inte 
har rätt att utreda förmögenhet, en brukare har kunnat ha en låg inkomst men stora 
tillgångar och fått gratis mat från kommunen. Har brukaren en dålig ekonomi ska man 
ansöka om bostadstillägg eller/och äldreförsörjningsstöd hos pensionsmyndigheten, då 
hamnar kostnaden rätt i det sociala skyddsnätet. Maten ingår inte i högkostnadsskyddet 
som det gjorde innan.

§ 19 Aktuella frågor i kommunen     

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Kommunen gräver just nu diken genom Fajans. Dikena är skyfallsleder som ska leda 
vatten från Tröingedal och Fajans mot Ätran vid kraftiga regn. 

Synpunkt att tillfälliga avspärrningar vid Trädgården (under byggnationen) gör att 
färdtjänst inte kan köra in till vissa uppgångar på gården. 

§ 20 Rapport från Regionala pensionärsrådet, RPR

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Catharina Berghorn och Kerstin Zander informerade från Regionala pensionärsrådet, 
RPR. Hallandstrafiken ska diskutera trappklättrare med kommunerna, återkoppling 
kommer ske på nästa möte med RPR. Rådet fick en föredragning om färdtjänstlagen där 
trappklättringen inte regleras, utan detta regleras i Hallandstrafikens regler. 
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Region Halland har ett program för att lära sig mer om benskörhet. Rådet önskar att 
regionen ska kunna gå utanför programmet vid vård av benskörhet. 

Information om ambulanssjukvårdens IVPA-avtal (I Väntan På Ambulans) med 
räddningstjänsten. Räddningstjänsten åker på larm om hjärtstopp och stora blödningar i 
väntan på ambulans. 

På nästa möte kommer rådet får en föredragning om tillgängligheten i tandvården 

§ 21 Rapport från kommunstyrelsen     

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Ordföranden informerade från kommunstyrelsens senaste möte. Bland annat beslutades 
om en motion att utreda ett fjärde tekniskt basår i gymnasieskolan. 

§ 22 Rapport från socialnämnden 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Monica Hansson informerade från socialnämndens senaste möte. Det är just nu stort 
fokus på rekrytering av sommarpersonal. Sjuktalen inom socialförvaltningens 
verksamhet är höga för tillfället. 

§ 23 Rapport från kultur-, fritids- och tekniknämnden

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Lars Agbrant representerade kultur-, fritids- och tekniknämnden. Förvaltningen 
kommer start upp arbetat med det nya badhuset. Det är beslutat att badhuset ska ligga 
vid arenan och det finns tre olika förslag på placeringar. Nämnden kommer länge fram i 
projektet hämta in synpunkter från pensionärsrådet.
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§ 24 Övriga frågor 

- Om möjligt ordnas ett studiebesök på serviceförvaltningens möbellager i samband 
med nästa möte med KPR, i så fall hålls även nästa möte i serviceförvaltningens 
lokaler. Mer information kommer.  

- Inbjudan till Regionpensionärsrådets årliga temadag den 19:e april är utskickad. 
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